
ZÁPIS ZE 121. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO HYBRIDNĚ DNE 18. 11. 2024 

 

 

Přítomni  

Senátoři: Monika Černá, Kateřina Keplová, Martina Kohoutková, Martin Lacina, Jindra 

Lavrenčíková, Vítězslav Prchal, Jan Rokyta, Lada Viková,  

Online připojeni: Matej Cibik, Jindřich Fišer, Zdenka Šándorová, Kryštof Barták, Martin Lacina 

 

Omluveni: Filip Grygar, Marta Pató 

 

Hosté: děkan Kubeš, proděkanka Reimannová, proděkan Hanulík, proděkan Říha 

 

 

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Zpráva o doplňovacích volbách do Komory studentů AS FF UPCE (průběh, výsledky, 

přivítání zvoleného kandidáta/zvolené kandidátky) 

4. Projednání návrhu na změnu Statutu Fakulty filozofické UPCE (Návrh na změnu Statutu 

Fakulty filozofické UPCE – organizační struktura FF UPCE) 

5. Projednání žádosti o ukončení akreditací (Žádost o ukončení realizace akreditací 

bakalářských studijních programů Německý jazyk pro odbornou praxi a Středoevropská 

studia) 

6. Projednání Návrhu úprav Směrnice č. 2/2022 ve znění dodatku č. 1/2024 (dodatek č. 2) 

(Návrh úprav Směrnice č. 2/2022 ve znění dodatku č. 1/2024 Principy rozdělování 

prostředků na DKRVO a na vzdělávací a další činnosti na FF UPCE) 

7. Diskuse o podnětech k novému Zákonu o vysokých školách 

8. Různé 

 

 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno   10   zvolených senátorů  

 

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně senátu Jindra Lavrenčíková zahájila ve 13:30 hodin zasedání senátu, přivítala 

přítomné senátorky, senátory a hosty.  

Senátor Vítězslav Prchal byl požádán, aby se ujal role skrutátora. 

Hlasování:   10 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal V. Prchal. 

 



2. Schválení programu jednání 

Senát byl seznámen s programem jednání a požádán o případné návrhy k úpravě nebo 

doplnění. Materiály k projednání byly senátorům zaslány v řádném termínu před zasedáním. 

Předsedkyně senátu požádala o změnu v programu, a to o zařazení nového bodu:                            

bod č. 3 – Informace předsednictva AS FF UPCE. Původní body jednání zůstávají, jen                        

se posune číslování. 

Bez připomínek. 

Hlasování:  10 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

 

3. Informace z předsednictva AS FF UPCE 

Předsedkyně senátu informovala o schůzce s rektorem UPCE 13. 11. 2024, které se zúčastnil 

také děkan FF Kubeš. Ze schůzky vyplynula žádost ze strany rektora o úpravu formulace 

usnesení k bodu č. 4 ze zasedání dne 7. 10. 2024. 

 

14:00 příchod J. Rokyta 

 

Usnesení k úpravě formulace bodu č. 4 v zápisu z jednání dne 7. 10. 2024: 

AS FF UPCE se usnesl na úpravě formulace bodu č. 4 (Projednání incidentu fyzického 

napadení na ÚAFM FChT UPCE) v zápisu z jednání dne 7. 10. 2024 v následujícím znění, 

aby přesně odpovídalo průběhu jednání. 

 

Marta Pató požádala přítomné o možnost nahrání záznamu projednávání tohoto bodu. 

Bez připomínek.  

 

13:50 připojení online M. Lacina 

  

Předsedkyně senátu přivítala hosta – ombudsmanku UPCE Mgr. Zuzanu Labudovou, 

Ph.D., MBA, která senátory seznámila s funkcí a náplní práce ombudsmanky na UPCE. 

Ve funkci je od srpna.  

Následovala diskuse.  

F. Grygar se vyjádřil, co ho vedlo k tomu, aby v této záležitosti oslovil odbory, rektora                   

a další v souvislosti s incidentem na FChT.  

M. Kleprlík – odborová organizace tuto záležitost přijala k řešení 5. 9. 2024 (napadený je 

členem odborů). Dr. Kleprlík obecně představil roli odborové organizace                                        

při zastupování zaměstnanců ve sporech se zaměstnavatelem. 

J. Lavrenčíková – bylo projednáno i na SRUPA v souvislosti s postavením studujících.  



Po delší diskusi senátoři došli k závěru, že požádají AS UPCE, aby tuto událost 

projednal na svém zasedání. 

 

Usnesení: 

AS FF UPCE byl rámcově seznámen s případem fyzického napadení akademického 

pracovníka svým nadřízeným na FChT.  

Z pohledu členů AS FF UPCE je zmíněná událost v rozporu se základními etickými                     

a morálními principy, na nichž stojí nejen samotné akademické prostředí a pedagogická 

profese jako taková, ale také mezilidské vztahy obecně. 

Na základě dostupných informací se domníváme, že doposud přijatá opatření nejsou 

dostatečná, resp. neodpovídají nejen výše zmíněnému, ale ani konceptu SAFE UPCE, 

Strategickému záměru a principu sociálního bezpečí na pracovišti.  

Žádáme proto AS UPCE, aby se událostí dále zabýval a zaujal k události příslušné 

stanovisko. 

 

Hlasování:   11 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE  

 

 

4. Zpráva o doplňovacích volbách do Komory studentů AS FF UPCE (průběh, výsledky, 

přivítání zvoleného kandidáta/zvolené kandidátky) 

 

Předsedkyně volební komise J. Lavrenčíková informovala o průběhu voleb. Volby proběhly 

elektronicky ve dnech 13. až 14. 11. 2024. Bylo odevzdáno 104 platných volebních lístků. 

Volební účast byla 10,75 % (volit mohlo 967 studentů). Protokol o výsledku voleb byl zveřejněn 

na webu UPCE. Členkou Komory studentů AS FF UPCE byla zvolena Martina Kohoutková, 

studentka třetího ročníku bakalářského SP Humanitní studia – Specializace v pedagogických 

vědách na Katedře věd o výchově. Náhradníky jsou Mgr. Anna Zouhar Adamčiková (ÚHV)   

Stanislav Vitouš (KAA). 

 

 

 

5. Projednání návrhu na změnu Statutu Fakulty filozofické UPCE (Návrh na změnu 

Statutu Fakulty filozofické UPCE – organizační struktura FF UPCE) 

 

Děkan Kubeš seznámil senátory s důvody, které vedou ke změně statutu. 

 

K 1. listopadu 2024 dochází k ukončení realizace bakalářského studijního programu Německý 

jazyk pro odbornou praxi a k 31. říjnu 2024 ukončili pracovní poměr poslední akademici, kteří 

se na realizaci tohoto programu podíleli. Katedra cizích jazyků tudíž zaniká a poslední zbývající 

akademik z této katedry (dr. Hana Shánělová, která zajišťuje servisní výuku anglického                     

a ruského jazyka) bude převeden na Oddělení pro vzdělávání (viz níže). 

K 1. listopadu 2024 také dochází k ukončení realizace bakalářského studijního programu 
Středoevropská studia. Akademici, kteří se na realizaci tohoto nedávno akreditovaného 



programu měli podílet, ukončili své pracovní poměry na fakultě nejpozději do konce srpna 
2024. Jednalo se o čtyři slavisty, kteří odešli z Katedry literární kultury a slavistiky, jež nyní 
nemá žádného slavistu, a proto po dohodě s vedením katedry navrhujeme změnu názvu                  
na Katedru literární kultury. 
Vznikne nové Oddělení pro vzdělávání, které bude řídit proděkan pro vzdělávání. Kromě již 
zmíněné dr. Shánělové na něm bude působit také referentka pro akreditace (v současné době 
Ing. Zuzana Petrlíková), která dosud podléhala přímo děkanovi fakulty. 
 
Vznikne nové Oddělení pro doktorská studia a zahraničí, které bude řídit proděkan                             
pro zahraničí a doktorská studia.  
 
Dojde k přesunu Oddělení pro vědeckou a projektovou činnost, které bude nově řídit proděkan 
pro vědu a tvůrčí činnost. 
 
Dojde k přejmenování Poradenského a propagačního centra na Propagační centrum a nově 
ho bude řídit proděkan pro vnitřní záležitosti a rozvoj.  
 
Po projednání a schválení půjde návrh statutu ke schválení na AS UPCE a pak na RVH                            
a NAÚ. 
 
 
Ve 14:30 se připojil online J. Fišer 
 
 

Diskuse nebyla. 
 
 
Usnesení: 
 
Akademický senát FF UPCE projednal a schválil návrh na změnu Statutu Fakulty 

filozofické UPCE a doporučuje děkanovi žádost postoupit k dalšímu projednání 

Akademickému senátu Univerzity Pardubice. 

Hlasování:  10 PRO  0 PROTI 2 ZDRŽELI SE 

 

 

6. Projednání žádosti o ukončení akreditací (Žádost o ukončení realizace akreditací 

bakalářských studijních programů Německý jazyk pro odbornou praxi a Středoevropská 

studia) 

 

Děkan Kubeš seznámil senátory s důvody, které vedou k ukončení akreditací. 

Ve zmíněných studijních programech nejsou žádní studenti. Do BSP Středoevropská studia 

nebyli žádní studenti přijati, v BSP Německý jazyk pro odbornou praxi dokončili poslední 

studenti studium na konci října 2024. Na fakultě v současné době také nepůsobí akademici, 

kteří se na realizaci těchto studijních programů podíleli/měli podílet. Proto bude Národní 

akreditační úřad požádán, aby oficiálně ukončil realizaci obou studijních programů. Taková 

žádost ale musí být nejdříve projednána akademickým senátem fakulty a schválena vědeckou 

radou fakulty, pak teprve může záležitost projednat a schválit Rada pro vnitřní hodnocení 

UPCE, která pak příslušnou žádost odešle na Národní akreditační úřad. 

Bez diskuse. 



Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal žádost o ukončení realizace akreditací 

bakalářských studijních programů Německý jazyk pro odbornou praxi a Středoevropská 

studia a doporučuje děkanovi žádost postoupit k dalšímu projednání a schválení                      

ve vědecké radě fakulty. 

Hlasování:  10 PRO  0 PROTI  2 ZDRŽELI SE 

 

Ve 14:50 se připojil online M. Lacina 

 

 

7. Projednání Návrhu úprav Směrnice č. 2/2022 ve znění dodatku č. 1/2024 (dodatek                 

č. 2) (Návrh úprav Směrnice č. 2/2022 ve znění dodatku č. 1/2024 Principy rozdělování 

prostředků na DKRVO a na vzdělávací a další činnosti na FF UPCE) 

 

Děkan Kubeš seznámil senátory s důvody, které vedou k potřebě úpravy této směrnice. 

 

Směrnice č. 2/2022 ve znění dodatku č. 1/2024 se týká rozdělování prostředků na DKRVO 

a na vzdělávací a další činnosti na FF UPCE. Po diskusi ve vedení fakulty a na kolegiu děkana 

navrhujeme její úpravu v čl. 4 (Podpora vědeckých týmů) a nově přidáváme čl. 6 Podpora 

výzkumných pracovníků v rané fázi kariéry, ostatní články pak budou přečíslovány.  

 

Důvody změn: 

 1) Současné vědecké týmy dokončují své tříleté působení a od ledna 2025 se počítá                          

se vznikem nových vědeckých týmů, které budou mít poněkud jinou filozofii. Počítá se s větším 

zapojením mladších badatelů a doktorandů s tím, že mezi základní cíle týmů bude nově patřit 

mj. tvorba projektových žádostí, abychom posílili naše šance na zisk externích zdrojů financí. 

 2) Systematická podpora kvalitních juniorních badatelů na naší fakultě dosud chyběla. Vedení 

fakulty tím mj. reaguje na situaci, že průměrný věk akademických pracovníků na fakultě 

neustále stoupá a že se zástupci mladší badatelské generace těžko prosazují. Podpora má 

směřovat do těch záměrů, jejichž cílem je podání žádosti o kompetitivní grantové projekty 

externích subjektů, ideálně těch, které mají mezinárodní rozměr. 

 

Diskuse – M. Černá vyjádřila poděkování za vypracování této směrnice. 

 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal návrh úprav Směrnice č. 2/2022 ve znění dodatku 

č. 1/2024 (dodatek č. 2). 

Hlasování:  13 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

 

 



8. Diskuse o podnětech k novému Zákonu o vysokých školách 

 

Senátorky a senátoři AS FF UPCE obdrželi 7. 11. 2024 zprávu od člena předsednictva                      

AS UPCE dr. Kleprlíka, která se týkala žádosti RVŠ o spolupráci na tvorbě základních tezí                

pro přípravu zcela nového Zákona o vysokých školách. Do konce listopadu bude probíhat sběr 

podnětů z jednotlivých fakult. Ty mají odrážet postoje k jednotlivým oblastem a obecným 

principům vysokého školství. 

 

Diskuse k zaslané zprávě dr. Kleprlíka nebyla. Senát bere zprávu na vědomí. 

 

V 15:20 odchod M. Černá. 

 

 

9. Různé 

 

J. Lavrenčíková informovala o pietní akci věnované památce 17. listopadu, které se zúčastnila 

v Praze 17. 11. 2024.  

 

V úterý 26. 11. bude zasedat AS UPCE. Na programu je informace k aktivitám SAFE UPCE. 

 

V. Hanulík – vedení FF je připraveno být kdykoliv finančně nápomocno, pokud si studenti 

zorganizují nějaké akce (na fakultě „chybí“ studentský život). 

 

Další zasedání se uskuteční hybridně v pondělí 2. 12. 2024 od 13:30 hodin v místnosti                      

EA 13022. Následně pak 13. ledna 2025. 

 

Předsedkyně senátu poděkovala všem za účast a diskusi a v 15:40 hodin zasedání ukončila. 

 

 

V Pardubicích 18. 11. 2024 

 

Jindra Lavrenčíková, v. r. 

předsedkyně AS FF UPCE 

 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 

 

 

 

 


